
Danske Handicaporganisationer – Randers 
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV 

Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com 

Hjemmeside: www.dhranders.dk 

 

 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 

Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 5. september 2022, kl. 

17.30 i kantinen på Hjernecenter Randers, Bakkevej 1, 8920 
Randers NV. 

 

Deltagere: 
Trine Juel, SIND 

Stig Kjeldsen. Blindesamfundet 

Asger Laustsen, CP Danmark 
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen 

Birgit Urban, DHF 

Kai Gade, Gigtforeningen 
Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen 

Karina Hjorth, DHF 

Anni Andersen, PTU 
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen 

Vitus Jordan, LEV 

Erik Christensen, Muskelsvindfonden 
Eriks hjælper 

Josefine Lorenzen, Osteoperoseforeningen 

Poul Erik Andersen, PTU 
 

Dagsorden: 

1) Velkomst og præsentation. 
Asger bød velkommen og vi præsenterede os. 

 
2) Møde med socialudvalgsformand Rosa Lykke, Randers Kom-

mune, som vil give en aktuel orientering om situationen på soci-

alområdet og budget 2023. Der vil blive mulighed for at stille 
spørgsmål til Rosa Lykke. 

Rosa gjorde status og fortalte at handicapområdet er et kardinalpunkt 

for ledelsen i Randers Kommune. Området skal opprioriteres, idet det 
har været underfinansieret længe. Der er et underskud på over 80 milli-

oner.  

Rosa er bange for at det bliver taget fra driften, som er i god balance. I 
handleplanen indgår det, at flere skal kunne bo i Randers Kommune, 

f.eks. ved at mestringsvejledningen bruges anderledes. Der er afsat 10 

millioner om året til området.  
 

Der var f.eks. følgende spørgsmål og svar: 

Der er 3 specialiseringsgrader, og den 3. kan Randers Kommune ikke  
klare. De 2 forvaltninger for mestring og hjemmepleje skal arbejde  
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sammen og man skal hjælpe borgeren, hvor borgeren er. Man kan op-

rette videnscentre. 
Unge henvises til bosteder hvor der kun bor ældre. Der skal laves en 

boligplan.  

Drøftet om det er en hensigtsmæssig placering af de nye 10 boliger på 
Neptunvej.  

Socialtilsyn skal vurdere og godkende Neptunvej. 

Randers Kommune har 680 millioner i kassen, og opsparingen er 100  
millioner, som buffer. 

 

3) Orientering fra formanden. 

Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen, er indstillet som ny medlem af  

Handicaprådet i stedet for Anni Andersen, som har ønsket at udtræde. 

Jørgen Munk, LEV, er indstillet som ny suppleant i Handicaprådet, hvor 
han er suppleant for Vitus Jordan. 

 

18. maj 2022 deltog Flemming og Asger i et møde med Rosa Lykke og  
Henriette Mayland om DHs ønsker til budget 2023. 

 

Asger deltog i formandsmøde i Kolding den 22. maj 2022 med formand 
Thorkil Olesen og sekretærerne om den aktuelle situation i DH efter en 

Lang corona-nedlukning. 

 
Flemming deltog i et virtuelt formandsmøde den 7. juni 2022 om be- 

skæftigelsessituationen for handicappede. 

 
14. juni 2022 var der studietur arrangeret af socialområdet til Hinnerup  

og Skanderborg for at se på aktuelle botilbud i anledning af planer om  

e nyt botilbud til 10 personer på Neptunvej. Flemming og Asger deltog 
fra DH, fra Handicaprådet Elisabeth og Karina og fra pårørenderådet  

Ole Bach.    

 
Asger deltog den 28. juni 2022 i et møde med Mette Vind om bl.a. 

Neptunvej.  

 
Elisabeth og Vitus har som repræsentanter fra Handicaprådet den 29. 

juni deltaget i et møde med Mette Vind om Neptunvej. 

 
29. juni 2022. Møde med udvalgsformand Ellen Pedersen og omsorgs- 

direktør Thomas Krarup om de meget lange sagsbehandlingstider på de 

større sager i visitationen. Asger deltog. De oplyste begge, at de har 
meget fokus på sagsbehandlingstiderne, men at flere sager og nyt per- 

sonale har gjort at sagsbehandlingstiderne stadig er alt for lange. Drøf- 

tet facebook og ændret måde at prioritere opgaver på. De tilbød begge  
at komme til et kommende DH-møde for at orientere nærmere. 
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Møde med Runa Steenfeldt og Mette Vind den 8. august 2022 om ny 

organisationsstruktur i socialområdet, hvor Asger, Flemming og Vitus  
deltog. 

 

Den 17. august var der Handicapfestival i Arena Randers med mange 
besøgende. 

 

23. august 2022 møde med Mette Vind om Neptunvej. Vitus, Elisabeth 
og Flemming deltog. Bl.a. drøftet uhensigtsmæssig placering og lokal-  

plan. 

 

30. august 2022. Virtuelt formandsmøde om DHs planlægning af mø- 

der i forbindelse med folketingsvalg. Vi havde tidligere i FU besluttet et  

valg møde den 30. august, som vi så har udskudt til senere. 
 

2.-3. september. Gudenåcamp med mange deltagere og gode tilbage 

Meldinger til Naturcenter Randers. 
 

2. oktober Kursus i konflikthåndtering som er udsendt til bestyrelsen. 

 
3. oktober. Dialogmøde med Social Området i Randers Kommune. 

Forslag til dagsordenspunkter modtages gerne snarest. 

 
Julefrokost arrangeres af Stig og Trine. Ideer til sted for afholdelsen  

skal sendes til Stig og Trine. 

 
4)  Økonomi. 

Der er ca. 46.000 kr. i kassen efter betaling af tilskud til Handicap- 

Festival, Camp ved Randers Naturcenter og biograftur for Klub 85. 
 

5)  Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter fra tidligere 

Handicaprådsmøde i august måned om kommende møde den 7. 
september 2022. Dagsorden kan ses på Randers Kommunes 

hjemmeside. 

Karina orienterede om, at mødet den 7. september har følgende  
hovedpunkter: 

- Brugertilfredshedsundersøgelserne 

- Pårørendetilfredshedsundersøgelserne 
- Budget 

 

Handicaprådet vil sende høringssvar til alle 3 punkter, ligesom de er  
inviteret til at deltage med en repræsentant til et møde om de 2 til-

fredshedsundersøgelser den 14. september. 

 
Budgettet bliver det helt store fokuspunkt, og hvis nogen har input til 

deres Høringssvar, må de meget gerne sendes til Karinas mail:  



 

 4 

khjorth@oncable.dk allersenest inden ugens udgang. 

 
Derudover deltager Stig, Anni og Karina på torsdag i et møde med for-

valtningen vedrørende Justesens Plæne og de ændringer, der skal ske i 

forbindelse med flodbyen Randers og klimatilpasningerne. Her vil fokus 
være på tilgængelighed. 

 

Den 16. september skal Elisabeth og Karina holde oplæg for medarbej-
dere på socialområdet om Kodeks for det gode samarbejde mellem bor-

gere og Forvaltning – set fra et borgerperspektiv. 

 

Handicaprådet har endvidere fremsendt lidt kommentarer vedrørende 

Thors Bakke området og især Thors trappe, som kommunaldirektøren 

informerede om på seneste handicaprådsmøde. Vi har nævnt for de in-
volverede parter, at de meget gerne vil kontaktes for at sikre, at til-

gængeligheden bliver så optimal som overhovedet muligt, efterhånden 

som projektet skrider frem. Desuden har TV2 Østjylland vist interesse i 
området og har lavet nogle optagelser med fokus på (risikoen for) 

manglende tilgængelighed ikke bare på nuværende tidspunkt, men også 

i fremtiden. Karina og Simon Justesen er blevet interviewet. 
      

Der var mange kommenterer og spørgsmål til Karina, bl.a. sagde 

Flemming at det var et godt høringssvar der var lavet. Vitus gjorde op-
mærksom på, at vi skal være fremme i skoene med hensyn til sager, 

selv om de går gennem Handicaprådet. 

 
6)  Drøftelse af budget 2023 på det sociale område i Randers 

Kommune. 

Behandlet under pkt. 2.  
 

7)  Orientering om Camp 2022 på Randers Naturcenter. 

Invitationen var sendt ud til mange. Fra Naturcentrets side, synes man 
der var god søgning. 

 

8)  Orientering om ny institution på Neptunvej. 
Vi vendte med Rosa at placeringen er gal. Vitus orienterede om at LEV  

kører sag gennem Planankenævnet og refererer tilbage. 

 
9)  Nyt fra organisationerne. 

SIND laver arrangement den 10. oktober kl. 11 – 18 i Psykiatriens Hus. 

Rasmus: I uge 40, den 5. oktober laver de et møde sammen med 3F på  
Randers Bibliotek. 

Elisabeth fortalte, at de havde haft en workshop om Det gode Liv den 

30. august 2022. 
 

10) Nyt fra råd, nævn og udvalg. 

mailto:khjorth@oncable.dk
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Erik fortalte, at de har jubilæumsfest på GAIA den 26. september. Der 

er åbent fra 12-14. 
 

11) Eventuelt. 

Næste DH-møde afholdes den 7. november 2022. 
Ellers intet at bemærke. 

 

 
 

Referent: Birgit Urban 
 

 


